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- Witam serdecznie w Ciechocinku. To jednak nie
pierwsza Paƒska wizyta w naszym mieÊcie?

- Z tego, co sobie przypominam, by∏em tu trzykro-
tnie, gdy Êp. Gra˝yna Âwita∏a organizowa∏a koncerty,
w których wyst´powa∏y dzieci niepe∏nosprawne.
Pami´tam, ˝e któryÊ z nich prowadzi∏a Agata Buzek,
a do Ciechocinka przyjecha∏ te˝ wtedy premier Buzek.
Na koncerty przychodzi∏o wielu kuracjuszy i mieszkaƒ-
ców Ciechocinka. Chodzi∏em wtedy do domów uzdro-
wiskowych na posi∏ki. Ponadto by∏em Êwiadkiem, jak
w czasie dnia odbywa∏a si´ potaƒcówka dla kuracjuszy,
co by∏o bardzo mi∏e. Ludzie odpoczywali i bawili si´.
Co ciekawe, to nie by∏ to wieczór, tylko pora obiadowa.
Ciechocinek by∏ przeze mnie tak˝e zwiedzany.

- Bilety na dzisiejszy koncert rozesz∏y si´ b∏yska-
wicznie…

- Jestem do tego przyzwyczajony. Ludzie sà z∏ak-
nieni tych artystów, którzy nie sà puszczani od rana
do nocy w telewizji i w radiu. Na tym polega fenomen
paru osób, takich jak: Edyta Gepperd, Grzegorz Tur-
nau czy ja.

- Przyjecha∏ Pan dziÊ do uzdrowiska, by promo-
waç swojà ostatnià p∏yt´ z piosenkami Marka Gre-
chuty i Jonasza Kofty. Skàd pomys∏ na nagranie ta-
kiego repertuaru?

- Pochodz´ z Opola i ju˝ jako ma∏y ch∏opak biega-
∏em na festiwale i s∏ucha∏em Marka, Jonasza oraz wielu

innych artystów z tamtych lat. Zakochany by∏em w ich
utworach i marzy∏em o tym, ˝e jak sam zostan´ artystà,
to b´d´ móg∏ takie pi´kne piosenki zaÊpiewaç. Ta p∏y-
ta powsta∏a po to, by t´ twórczoÊç przypomnieç tym,
którzy jà pami´tajà. Natomiast m∏odszemu pokoleniu
- które te˝ przychodzi na nasze koncerty - pragn´
pokazaç, ˝e istniejà takie melodyjne i màdre piosenki.

- Zna∏ Pan obu artystów osobiÊcie. Jak Pan ich
wspomina?

- Marka zna∏em s∏abiej. Wspominam go jako oso-
b´ troszk´ zamkni´tà, bardzo romantycznà i nieco
introwertycznà. Z kolei Jonasz by∏ ekstrawertykiem.
Jego zna∏em lepiej. Mo˝na nawet powiedzieç, ˝e si´
z nim kolegowa∏em. Napisa∏ zresztà dla mnie te˝ sporo
piosenek. Jonasz to by∏ taki kolorowy kwiat, który roz-
kwita∏ i szala∏. Bardzo towarzyski - mia∏ mnóstwo do-
brych znajomych i przyjació∏. Wszyscy darzyli go du˝à
sympatià. Lubili si´ z nim napiç wódeczki, dostaç od
niego dobry tekst, porozmawiaç, poÊmiaç si´ i pos∏u-
chaç ró˝nych rad, bo by∏ niezwykle màdry.

- Us∏yszymy dziÊ wiele pi´knych piosenek. Która
z nich jest Panu najbardziej bliska?

- Nie ma takiej jednej piosenki. Lubi´ wszystkie -
w przeciwnym razie bym ich nie wybra∏. To samo do-
tyczy utworów z moich pozosta∏ych p∏yt. To mój szes-
nasty krà˝ek, a ja jestem ju˝ na etapie, ˝e nie bior´
utworów tylko dlatego, by by∏y one na p∏ycie. Nie mu-
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10 marca w ciechociƒskim Teatrze Letnim wystà-
pi∏ Micha∏ Bajor - wokalista o niezwykle charakterysty-
cznym g∏osie. PublicznoÊç oklaskiwa∏a m.in. znane
piosenki Jonasza Kofty i Marka Grechuty, takie jak:
„Wiosna, ach to ty”, „Kwiat jednej nocy”, „Nie doka-
zuj”, „Jej portret” oraz „NiepewnoÊç”. Gdy ucich∏a mu-

zyka, do artysty ustawi∏a si´ bardzo d∏uga kolejka po
autografy. Organizatorem recitalu by∏o Miejskie
Centrum Kultury.

Tu˝ przed koncertem Micha∏ Bajor zgodzi∏ si´
odpowiedzieç na kilka pytaƒ.

fot. J. Stawiszyƒska
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sz´. W moim repertuarze wÊród kilkuset napisanych
dla mnie piosenek te˝ nie ma tej szczególnej. Jest ich
za wiele, tych szczególnych. Tak samo nie mam szcze-
gólnych ról filmowych czy teatralnych.

- S∏ysza∏am, ˝e ma Pan ju˝ pomys∏y na kolejne
trzy p∏yty…

- Tak. Na prze∏omie wrzeÊnia i paêdziernika od-
b´dzie si´ premiera p∏yty z francuskimi piosenkami,
w t∏umaczeniu Wojciecha M∏ynarskiego, zatytu∏owana
„Od Edith Piaf po Garou”. Znajdà si´ na niej utwory
Gilberta Becaud, Charlesa Aznavour’a, Jacques’a Brela,
Ives'a Montanda, Eartha Kitt, a nawet Joe Dassin. Bar-
dzo si´ ciesz´, bo to spe∏nienie moich marzeƒ. Nast´p-
na, osiemnasta p∏yta, nad którà ju˝ pracujemy b´dzie
autorska - zaÊpiewam piosenki polskie napisane spe-
cjalnie dla mnie. JakieÊ myÊli na temat tej trzeciej te˝
mam, ale nie chc´ ich zdradzaç. Te dwie na pewno
b´dà, a tamta - zobaczymy.

- Czy˝by z repertuarem Franka Sinatry?
- Mo˝e, mo˝e… Jak si´ odwa˝´.
- DziÊ goÊcimy Pana w naszym niewielkim Teatrze

Letnim w Ciechocinku. Zagra∏ Pan jednak tysiàce
recitali w rozmaitych miejscach na Êwiecie. Czy któryÊ
z koncertów utkwi∏ Panu szczególnie w pami´ci?

- To tak jak z piosenkami. Mi∏o wspominam jednak
koncert w Sopocie, który w 1986 roku postawi∏ „kropk´
nad i” w mojej przygodzie z piosenkà. Na pewno b´-
d´ pami´ta∏ go do koƒca ˝ycia. Wówczas publicznoÊç
i dziennikarze podzielili si´ na tych, którzy bardzo
lubià Bajora i na tych, którzy bardzo nie lubià Bajora.
Tak mia∏o byç i pociàgn´∏o to za sobà doÊç znamienne
w skutkach decyzje. Przesta∏em graç w kinie i teatrze,
natomiast zajà∏em si´ piosenkà bardzo, bardzo powa-
˝nie. I sta∏o si´ to moim prawdziwym zawodem. Stwo-
rzy∏em „teatr piosenki” Micha∏a Bajora, co mnie nie-

zwykle uniezale˝ni∏o. Jestem sobie dyrektorem, mam
autorytety, których s∏ucham (M∏ynarski, Józefowicz,
Stok∏osa i par´ innych osób). Znajduj´ si´ w po∏owie
swego ˝ycia, a na pewno ju˝ po  po∏owie twórczego
˝ycia, wi´c wiem, co mog´, a czego nie mog´; o czym
marz´, co powinno si´ spe∏niç, a za co nie powinienem
si´ chwytaç, bo b´d´ rozczarowany.

- Czego zatem mo˝na Panu ˝yczyç?
- Tego, ˝e je˝eli ten czas, który teraz jest, b´d´ mia∏

zawsze, to b´d´ bardzo szcz´Êliwy. Jestem w najwspa-
nialszym momencie swego ˝ycia - zarówno zawodo-
wego, jak i prywatnego, twórczego i biologicznego.

- Dzi´kuj´ za rozmow´.

       Rozmawia∏a Justyna Stawiszyƒska

AKTYWNE MIASTO

Z ˚YCIA MIASTAZ ˚YCIA MIASTA

Ciechocinek zakwalifikowa∏ si´ do fina∏owego eta-
pu konkursu „Aktywne Miasto” w kategorii ma∏ych
miast do 30 tysi´cy mieszkaƒców. Konkurs polega∏ na
ocenie eksperckiej ró˝nych kategorii promujàcych
aktywnoÊç fizycznà mieszkaƒców, tj.

- infrastruktury sportowej (liczby ogólnodost´p-
nych obiektów sportowych umo˝liwiajàcych czynne
uprawianie sportu),

- programów spo∏ecznych  promujàcych aktywnoÊç
fizycznà i rozwój rekreacji ruchowej wÊród mieszkaƒ-
ców w danym mieÊcie,

-  imprez sportowych umo˝liwiajàcych aktywne
uczestnictwo i promujàcych aktywnoÊç fizycznà,

- iloÊci organizacji sportowych dzia∏ajàcych na te-
renie miasta,

- dotychczasowych dzia∏aƒ promujàcych aktywnoÊç
fizycznà i rozwój rekreacji ruchowej realizowanych

przez Urzàd Miejski i partnerów,
- planów i programów rozwoju aktywnoÊci fizycz-

nej, rekreacji ruchowej i sportu zaplanowanych do
realizacji przez Urzàd Miejski.

 Wià˝e si´ to z przyznaniem Certyfikatu „Aktywne
Miasto”, który otrzymamy 5 kwietnia podczas gali roz-
dania nagród w Centrum Olimpijskim w Warszawie.
Jednym z g∏ównych punktów uroczystoÊci b´dzie wy-
∏onienie zwyci´zców, którzy oprócz statuetek otrzyma-
jà nagrody od sponsorów i partnerów konkursu.
 FinaliÊci otrzymujà tak˝e mo˝liwoÊç u˝ywania znaku
i has∏a konkursu „Aktywne Miasto”, prawo do wyko-
rzystywania logotypu konkursu, a przede wszystkim
promocj´ miasta w mediach ogólnopolskich.

Maciej Wzi´ch


